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رئي�س بني�اد س�عدي در نشس�ت »قن�د پارس�ي« از 
فارس�ي آموزان هش�تادوچهارمين دوره دانش افزاي�ي 
خواست گزارش�گر ايران واقعي به مردمان كشور خود باشند. 
غلامعلي حدادعادل، رئیس بنیاد سعدي در چهارمین نشست »قند 
پارسي« اظهار داشت: رسم ما اين است كه هر سال كه فارسي آموزان 
در دوره تابس��تاني دانش افزايي به ايران سفر مي كنند، يك شب را 
میهمان س��ازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامي باشیم. اين سازمان 
وظیفه معرفي فرهنگ ايراني - اس��لامي را در جهان بر عهده دارد. 
فرهنگ اس��لامي- ايراني، جنبه فكري، اخلاقي، ديني، فلسفي و 
هنري دارد. وي در ادامه با بیان آنكه س��ازمان فرهنگ و ارتباطات 
اسلامي تلاش دارد جلوه  هاي مختلف فرهنگ اسلامي ايراني را به 
جهان معرفي كند، گفت: فعالیت هاي اين سازمان بسیار گوناگون 
است و بنیاد سعدي نهالي است كه از درخت سازمان روئیده است و 
بنابراين همواره پیوند خود را با سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامي 
حفظ كرده ايم. حداد عادل همچنین خطاب به فارسي آموزان، ضمن 

ابراز امیداري از آنكه از كلاس ه��ا و بازديدهاي فرهنگي بهره برده 
باشند، گفت: كساني كه به ايران مي آيند، همواره تصويري از قبل در 
ذهن دارند كه نتیجه تبلیغاتي است كه از سوي رسانه  هاي خارجي 
مي  ش��ود. اين تصوير پس از ورود به ايران تغییر مي كند كه تصوير 
همان ايران واقعي است و با تصويري كه دش��منان در مورد ايران 
ايجاد مي كنند و ايران را كشوري طالب جنگ با ديگر كشورها قلمداد 
مي كنند، بسیار متفاوت اس��ت. امیدوارم شما وقتي به كشور خود 

بازمي گرديد راوي و گزارشگر ايران واقعي به مردمان خود باشید. 
حداد عادل همچنین گفت: مردم ايران صاحب تمدني كهن هستند 
و مهم ترين خصوصیت اين مردم اين اس��ت كه بزرگ ترين انقلاب 
قرن بیستم را به وجود آورده اند و با نثار خون خود حفظ كرده اند و 
مهم ترين حرف شان نیز اين است كه ما مي خواهیم استقلال داشته 
باشیم. در اين مراسم ابوذر ابراهیمي تركمان، رئیس سازمان فرهنگ 
و ارتباطات اس��لامي نیز در س��خناني گفت: بیش از 80 رايزني و 
نمايندگي فرهنگي جمهوري اسلامي ايران در 63 كشور جهان در 
خدمت علاقه مندان به زبان فارسي و فرهنگ و تمدن ايران اسلامي 
هستند. اين رايزني ها به شما كمك كردند تا در اين دوره دانش افزايي 
علمي و تفريحي ش��ركت كنید. از اين به بعد هم در خدمت ش��ما 
خواهند بود تا بیش از اين با زبان فارسي آشنا شويد. تركماني ادامه 
داد: برخي از شما مترجمان كتاب ها و آثار فارسي خواهید شد، برخي 
هم در دانشگاه ها به تدريس زبان فارسي خواهید پرداخت. تعدادي 
از شما از وقت و زماني كه در اختیار داريد، براي آموختن بیشتر زبان 
فارسي استفاده مي كنید و در همه اين حالت ها، تعداد بیشتري از 

علاقه مندان با فرهنگ ايراني و زبان فارسي آشنا خواهند شد.

درخواست حداد عادل از فارسي آموزان خارجي   

گزارشگر »ايران واقعي« به مردمان خود باشيد
    محمد صادقي

تش�كر وزير بهداش�ت از صداوس�يما براي تعطيل كردن 
يك بخ�ش خب�ري و در خواس�ت وي ب�راي جلوگيري از 
راه اندازي برنامه اي مش�ابه، بار ديگر نقد ناپذيری دولت و 
زياده خواهي اعضاي كابينه از صداوسيما به تصوير كشيد. 
دكتر قاضي زاده هاشمي، وزير بهداشت در برنامه »نگاه يك« كه از شبكه 
اول سیما پخش مي شود، با تش��كر از صداوسیما گفت: از اينكه بخش 

حاشیه هاي پزشكي برنامه 20:30  را جمع كردند تشكر مي كنم!
 قاضي زاده هاشمي »حاشیه پزشكي« را كه از بخش خبري 20:30 
پخش مي شد، به س��یاه نمايي متهم كرد و از صداوسیما خواست تا 
جلوي راه اندازي برنامه مشابه را نیز بگیرد ولي تأكید كرد: اين طور 
نباشد كه بگويیم از در برو بیرون دوباره از پنجره بیايد داخل! وي در 
واكنش به سخنان مجري برنامه درباره انتقاد كردن نیز گفت: انتقاد 

بكنید اما سیاه نمايي نكنید. 
وزير بهداش��ت زمان��ي از برنامه ثريا انتق��اد و آن برنام��ه را نیز به 
س��یاه نمايي متهم كرده بود كه به فاصله كمي از پخش آن برنامه 
بود كه پخش منظم برنامه ثريا دچار نوسان شد و اين برنامه ماه ها 
از پخش تلويزي��ون دور بود. رويكرد انتق��ادي دولت و به خصوص 
وزير بهداشت فشار و تخطئه كردن برنامه هاي انتقادي تلويزيون 
آنقدر سهمگین بود كه علي عس��كري، رئیس سازمان صداوسیما 
در ديدار از معاونت سیاس��ي و بخش هاي خبري تلويزيون شروع 
به خود انتقادي از بخش هاي خبري و به خص��وص اخبار 20:30 
مي كند. گويا مديران س��ازمان بعد از حملات همه جانبه دولتي ها 
براي خاموش كردن برنامه هاي انتقادي، به اين باور رسیده اند كه 

اصلًا نبايد از دولت انتقاد كرد! جالب اينجا است كه هرچقدر رسانه 
ملي در برابر دولت عقب نشیني كرده، توقعات و زياده خواهي هاي 
دولت بیشتر شده است. اكنون كار به جايي رسیده كه وزير بهداشت 
نمي تواند خوشحالي اش را از تعطیلي برنامه اي كه بخشي از معضلات 
بي شمار حوزه بهداشت و درمان را به تصوير مي كشد، پنهان كند. 
تعطیلي بخش حاشیه هاي پزشكي 20:30 به معناي بستن چشم بر 
مشكلاتي مانند زير میزي گرفتن پزشكان، كمبودهاي پزشكي، عدم 
رسیدگي درست به بیماران و امثالهم است؛ چیزي كه بیننده هاي 
تلويزيون از رسانه ملي توقع دارند نمايش داده شود اما وزير بهداشت 
براي سرپوش گذاشتن بر مشكلاتي كه وي مسئول پاسخگويي به 
آن است، كاري مي كند كه صداوسیما قید برنامه هاي ديدني اش را 
بزند و آنها را تعطیل كند. قاضي زاده هاشمي حتي به تعطیلي برنامه 
رضايت نداده و  مي خواهد جلوي تولید برنامه مشابه را بگیرد! با اين 
حد از استبداد دولتي چطور مي شود از آزادي صحبت كرد كه جزو 

شعار هاي اساسي رئیس دولت در زمان انتخابات بوده است؟!

خوشحالي وزير بهداشت از حذف شدن بخش انتقادي 20:30   

كابينه نبين و نپرس و نگو!

  جواد محرمي 
»هن�ر توقيف ش�دني نيس�ت« عن�وان 
كمپين تازه اينس�تاگرامي است كه با درج 
هشتك #ش�أن س�ينما درصدد القاي اين 
گزاره اس�ت كه اساس�اً هيچ اثر سينمايي 
نبايد توقي�ف ش�ود. ابداع كنن�دگان اين 
كمپين اينستاگرامي ظاهراً قائل به آزادي 
مطل�ق ب�راي تولي�د و نش�ر هر اث�ري در 
جامعه هس�تند، احتمالاً با اين اس�تدلال 
ك�ه هن�ر ش�أن و منزلت�ي مق�دس دارد 
و نباي�د ب�راي آن محدوديت ايج�اد كرد. 
گمان مي رود در تعريف مؤسسان و مروجان اين 
كمپین، هر اثر سینمايي به طور ذاتي اثري هنري 
است كه از آسمان نازل شده و جنبه مقدس پیدا 
مي كند و از اين جهت هیچ مرجعي نمي تواند و 
نبايد مانع انتشار آن در جامعه شود؛ استنباطي 
سطحي و س��اده لوحانه از ماهیت س��ینما و اثر 
هنري كه به قدري مبناي فكري و فلس��في آن 

سست است كه نیازي به استدلال ندارد. 
چندي پیش وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي از اين 
سخن گفته بود كه »ما مي خواهیم يك بار براي 
همیشه اين مفهوم توقیف را از اذهان پاك كنیم. 
فیلم يا مج��وز مي گیرد يا نمي گی��رد. اكثريت 
قريب به اتفاق فیلم ها مجوز مي گیرند و بقیه نیز 

كه نمي گیرند بايد اصلاحات را اجرا كنند.« 
   ساده انگاري تئوريك

ظاهراً صالحي امی��ري به دلیل ب��ار منفي واژه 
توقیف ترجیح داده بود از اين به بعد در فرهنگ 
لغات و ادبیات س��ینمايي از اين واژه اس��تفاده 
نش��ود ولي به نظر مي رس��د به هرحال درصد 
هرچند ناچیزي از فیلم ها به دلیل رعايت نكردن 
حداقل استانداردهاي اخلاقي، فرهنگي و حتي 
سینمايي راه به اكران نمي برند و وزارت ارشاد 
هم اگر علاقه اي به استعمال واژه توقیف ندارد، 
قاعدتاً بايد واژه يا اصطلاح ديگري را جايگزين 
كند اما به نظر مي رسد موضوع به اين سادگي ها 
هم نیست، چرا كه براي رها ش��دن از شر واژه 
توقیف احتیاج به ابزارهاي قانوني اس��ت كه به 
طور ش��فاف تري مرزهاي ممیزي در س��ینما 
را مش��خص كند اما تا الان هی��چ اراده اي براي 
اين منظور در سازمان س��ینمايي وزارت ارشاد 

مشاهده نشده است. 
پیش از اين »جوان« در گزارشي به اين موضوع 
اش��اره كرده بود كه همه كش��ورهاي جهان و 
حتي امريكا به روش هاي مختلف مكانیزم هايي 
براي محدوديت اك��ران فیلم ها ايجاد كرده اند 

اما در امري��كا اين مكانیزم ه��ا پیچیدگي هاي 
خاص��ي دارد و همی��ن پیچیدگي ه��ا س��بب 
مي ش��ود توقیف فیلم ها در مقايس��ه ب��ا ايران 
به شكل غیرمحس��وس تري اعمال شود و اين 
سیاست موجب مي ش��ود كه تقريباً جامعه از 
اينكه فیلمي مش��مول محدوديت هاي اكران 
قرار گرفته خبر دار نشود. بر اين اساس، وزارت 
ارشاد جمهوري اس��لامي هم شايد بد نباشد با 
اكران بس��یار محدود آثاري كه براي س��لامت 
جامعه مضر تش��خیص داده مي ش��وند، خود 
را از اته��ام توقیف برهان��د. مديري��ت تولید، 
توزيع و پخش آثار هنري متأس��فانه در ايران 
از مكانیزم هاي بسیار ساده و ابتدايي برخوردار 
است و جوابگوي نیازهاي روز نیست. جوامعي 
كه القاي آزادي هاي اجتماعي مي كنند، همواره 
به گونه اي آزادي را محدود و كنترل مي كنند 
كه به لحاظ رواني در جامعه محسوس نباشد و 
البته سیستم هاي رس��انه اي نیز در اتخاذ اين 

راهبرد بسیار هماهنگ عمل مي كنند. 
بنابراين ايج��اد كمپین »هنر توقیف ش��دني 
نیست« در فضاي مجازي با نگاهي خوشبینانه 
بايد رويكردي ساده انگارانه تلقي شود كه از فهم 
پیچیدگي هاي عالم هنر و تأثی��ر آن بر جامعه 
عاجز است. آزادي هاي اجتماعي در هیچ جاي 
دنیا مطلق نیست و ش��عار آزادي بي قید صرفاً 
براي تأثیرگذاري بر افكار عمومي كش��ورهاي 
جهان سوم سر داده مي شود و متأسفانه ضعف 
رسانه ها و مراكز آموزشي در اين كشورها سبب 
مي شود اين القائات بي اساس در ذهن بخشي از 

افكار عمومي جا باز كند. 
  هنرمند هم ممكنه خطا كنه

جلیل سامان، كارگردان س��ريال »نفس« روز 
گذشته به اين كمپین واكنش نشان داد: »من 
آماري از فیلم هاي توقیفي ندارم و نمي دونم هر 
كدوم به چه دلیلي توقیف هستند، به نظرم اين 
موضوعات هشتكي نیست. در جامعه متمدن 
هر توقعي و هر درخواستي بايد با استدلال طرح 
بش��ه، اينكه بگیم هنر توقیف ش��دني نیست، 
ادعايي بیش نیس��ت. مگه هر محتوايي كه در 
قالب هنر عرضه بشه ارزشمنده؟! اين دوستان 
نه جاي��گاه هنر رو مي شناس��ن و ن��ه جايگاه 
خودش��ون رو به عنوان هنرمند... هنرمند هم 
مثل ساير اقشار جامعه ممكنه خطا كنه... وحي 
منزل نیس��ت كه هر اثري كه تولید بشه قابل 
عرضه باش��ه... حتي آيات الهي هم شأن نزول 
دارن... خداوند در قرآن فرم��ان داده اند: »هر 

جا كافران را ديديد بكشید.« كه نتیجه تفسیر 
غلط اون میش��ه داعش. من نه طرفدار توقیف 
فیلم خاصي هس��تم و نه طرف��دار اكرانش اگه 
قرار باش��ه نظر بدم قاعدتاً بايد ببینمش! حكم 
كلي نمي تونم بدم. ام��ا مي تونم بگم لطفاً فیلم 

منو اكران كنید.«
  مشكل، فيلم هاي توقيفي نيست

هنر از آنجا كه با حساس ترين و ناخودآگاه ترين 
بخش هاي مغز و روح انس��ان س��روكار دارد و 
مي تواند به ش��كلي ناخودآگاه افكار عمومي را 
هدايت كن��د بااهمیت ترين ح��وزه در موضوع 
تأثیرگذاري بر افكار عمومي محسوب مي شود، 
هیچ كشوري اجازه نمي دهد آثار مغاير با منافع 
ملي و میهني به شكلي انبوه و بي ضابطه بازارهاي 
هنري را دربربگیرد و اگر سازهاي ناكوكي هم در 
اين باره نواخته شود با مكانیزم ها و سیاست هاي 
كنترلي ب��ه گونه اي با آن برخورد مي ش��ود كه 
كمترين تأثیرگذاري را در جامعه داشته باشد. 

اينكه ما نمي خواهیم هیچ فیلمي توقیف شود، 
ايده خوبي است و شرط اصلي آن اين است كه 
هیچ فیلم ضد اخلاق و غیرفرهنگي ساخته نشود 
و اگر چنین فیلمي به شكل غیرقانوني ساخته 
شد ساختارهاي هوش��مند آن را براي عده اي 
محدود به نمايش بگذارند و جنبه هاي مختلف 
آن از س��وي منتقدان و كارشناسان آگاه مورد 
بررسي قرار گیرد تا براي همیشه اتهام توقیف اثر 
هنري از ساحت حكومت اسلامي زدوده شود. 

آنچه در اين باره حائز اهمیت اس��ت اين است 
كه مش��كل س��ینماي ايران فیلم هاي توقیفي 
نیست، مشكل س��ینماي ايران نشناختن ذات 
سینما و نسبت آن با منافع عمومي و ملي است. 
آنچه با عنوان س��ینماي امید در س��ال پاياني 
عمر دولت يازدهم تنها به عنوان يك شعار و نه 
راهبرد از سوي رئیس وقت سازمان سینمايي 
مطرح شد، لازم اس��ت جنبه عملیاتي به خود 
بگیرد، گرچه ب��راي عملیاتي ش��دن آن هنوز 
نیاز به تئوري پردازي هاي دقیق تري اس��ت اما 
مصالح و داشته هاي علمي براي تحقق سینماي 
ملي نیز تا به حال مورد بي اعتنايي قرار گرفته 
است، براي مثال اگر دغدغه هاي سید مرتضي 
آويني نقشه راه مديران س��ینمايي قرار بگیرد 
و بر مبناي آن در مراكز آم��وزش هنر اقدام به 
تولید علم و تئوري پردازي ها شود بخش مهمي 
از راه براي خلاصي از فیلم هاي توقیفي هموار 

خواهد شد. 
متأسفانه جبهه فرهنگي انقلاب در تربیت نیروي 
انس��اني موردنیاز براي تبیی��ن و تثبیت مباني 
و پايه هاي س��ینماي مطلوب دچ��ار كم كاري 
مفرطي شده اس��ت و همین كم كاري ها باعث 
مي ش��ود تحركاتي براي تولید آثار س��ینمايي 
مسئله دار و فش��ار براي اكران آن انجام شود و 
انفعال در برابر اين تحركات نیز مي تواند منجر 
به مناقشه هاي بي حاصل در س��ینماي كشور 
شود. امروز شعار سینماي امید كه در مقطعي 
به ش��كلي تاكتیكي بر زبان مديريت سینماي 
دولتي جاري ش��د بايد به عنوان راهبرد هنر و 
سینما مورد توجه جدي قرار بگیرد و اين موضوع 
احتیاج به مديران��ي دارد كه تعاريفي متعالي و 
منطقي از هنر دارند و براي هنر نه صرفاً ساحتي 
سیاسي و حزبي و نه مستمسكي زودگذر براي 

رسیدن به امیال مادي قائلند.

به بهانه ايجاد كمپين موسوم به هنر توقيف شدني نيست در فضاي مجازي 

شأنسينماراشمارعايتنميكنيد

اعتراض به نابرابری جنسينی به BBC رسيد
بی بی سی برای زن ها كم می گذارد!

در حال�ي كه رس�انه هاي غرب�ي همواره ت�اش مي كنند 
قواني�ن اس�امي را تبعيض آمي�ز معرف�ي كنن�د، خب�ر 
مي رس�د كه تعدادي از بانوان ش�اغل در ش�بكه خبري 
بي بي سي نس�بت به تبعيض هاي بي اس�اس در پرداخت 
دس�تمزد مي�ان م�ردان و زن�ان معت�رض ش�ده اند. 
بنابر اين گزارش، تعدادي از بانوان مجري و خبرنگار ش��اغل 
در شبكه بین المللي بي بي سي با ارسال نامه اي به توني هال، 
مديركل اين بنگاه خبري، خواستار برداشته شدن فاصله میان 

پرداخت ها به كاركنان آقا و خانم شدند. 
تارنماي بنگاه خبري بي بي سي در اين باره نوشت: اين بانوان 
مجري و خبرن��گار، وجود فاصله میان دس��تمزدهاي آنان با 
آقايان را نوعي تبعیض جنسیتي خوانده و نسبت به اين وضع 
كه سال هاي متمادي در بي بي سي رايج بوده، اعتراض كردند. 
سخنگوي بي بي سي نیز به خبرنگاران گفت: پیشرفت هايي در 
اين خصوص به عمل آمده، ام��ا كارهاي زيادي بايد براي رفع 
تبعیض بشود. بي بي سي، میزان حقوق پرداختي به مجريان 
و خبرنگاران برجسته اين شبكه را بیش از 150 هزار پوند در 

سال اعلام كرده است. 
در گزارش سالانه بي بي س��ي آمده است: حقوق هاي سالانه 
براي دوسوم مجريان و خبرنگاران برجس��ته آقاي اين بنگاه 
خبري، بیش از 150هزار پوند است. بالاترين حقوق به كريس 
اوانس، گوينده راديو پرداخت مي شود كه معادل 2میلیون و 
250هزار دلار در سال است. كلاديا وينكلمن، كه نام او در نامه 
به مديركل بي بي سي نیامده اس��ت، سالانه بین 450 تا 500 

هزار دلار، حقوق دريافت مي كند. 
جاستین گرينینگ، مدير آموزش بي بي سي گفت: فاصله میان 

پرداخت هاي بي بي سي، قابل توجیه نیست. 
جرمي كوربین، رهب��ر حزب كارگران بريتانی��ا با اعتراض به 
آنچه تف��اوت حقوق هاي نجومي نامی��ده، آن را تبعیض آمیز 

دانسته است. 
نويسندگان اين نامه در متن اعتراض كتبي خود به مديركل بي 
بي سي افزودند: بي بي سي به همكاران خانم اين شبكه كمتر از 
آقايان حقوق پرداخت مي كند كه اين تبعیض بايد پايان يابد. 
نابرابري هاي جنسیتي در پرداخت دستمزد به شبكه خبري 
بي بي س��ي محدودد نمي شود و اين مس��ئله در شركت هاي 
چندملیتي و بزرگ و نیز مراكزي چون هالیوود نیز دهه هاست 

كه رواج دارد. 
براي مثال چندي پی��ش ناتالي پورتمن، بازيگر سرش��ناس 
هالیوود و برنده اس��كار گفت��ه بود كه براي ب��ازي در كمدي 
درام بدون تعهد در سال 2011 به اشتون كوچر، بازيگر نقش 

مقابلش سه برابر بیشتر از او دستمزد پرداخت شده بود. 
تبعیض دستمزد میان بازيگران زن و مرد هالیوود چند سالي 
است كه منجر به اعتراضات فراگیري در میان بازيگران مطرح 
زن شده است. مريل استريپ پیش از اين بارها به اين نابرابري 

جنسیتي واكنش نشان داده بود. 
وجود شكاف جنسیتي در هالیوود در سال 2015 پس از آنكه 

شركت سوني هك شد، به مسئله اي برجسته تبديل شد.
اين بازيگر گفته بود: »من آنقدر كه بايد عصباني نشدم. منظورم 
اين اس��ت كه به ما آنقدري پرداخت مي شود كه سخت است 
شكايت كنیم. اما اين اختلاف دستمزدها ديوانه كننده است.« 
مداركي كه درز كرد، حاكي از اختلاف در پرداخت دستمزد در 

بین بازيگران مرد و زن سرشناس در هالیوود بود. 
جالب است كه با وجود رواج اين نابرابري ها در غرب و هالیوود 
تازه چند س��الي اس��ت كه اين موضوع از س��وي برخي زنان 
سرشناس مورد اعتراض واقع مي شود و هنوز به دلیل تبديل 
نشدن به كمپین هاي اعتراضي نتوانسته دامنه وسیعي براي 

اثرگذاري پیدا كند. 
تبعیض هايي از نوع تفاوت آش��كار دستمزدها در غرب نمونه 
مش��ابهي در كش��ورهايي چون اي��ران كه هم��واره متهم به 
نابرابري هاي جنس��یتي از سوي رس��انه هاي غرب مي شوند 
نیز ندارد، به عنوان نمونه در سینماي ايران دستمزد بهترين 
بازيگران م��رد و زن با ه��م برابري مي كند و اي��ن را مي توان 
به وضوح از آماري كه در اين رابطه ارائه مي شود مشاهده كرد. 
طنز تلخ ماجرا اينجاست كه رس��انه هايي چون بي بي سي 
و مراك��ز بزرگ��ي چ��ون هالیوود خ��ود ج��زو اصلي ترين 
نقاطي محسوب مي ش��وند كه اقدام به تخريب و تخطئه و 
وارونه نمايي در رابطه با نابرابري هاي جنسیتي در كشورهاي 

اسلامي مي نمايند. 
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ثروت ، ريشة شهوت هاست.

فرزين ماندگار     دريچه

حامد بهداد در نقش »ضحاك ماردوش«
انيميش�ن »آخري�ن داس�تان« 
ب�ا برداش�تي آزاد از داس�تان 
»ضحاك« شاهنامه فردوسي اين 
روزه�ا در مرحل�ه گويندگي قرار 
دارد و بازيگ�ران مط�رح س�ينما 
و تئات�ر در ح�ال صداپيش�گي 
نقش ه�اي اصل�ي آن هس�تند. 
نقش ضح�اك م�اردوش، يكي از 
پادشاهان افس�انه اي شاهنامه را 
حامد بهداد صداپيشگي مي كند. 

پرويز پرستويي، بیتا فرهي، حسن پورش��یرازي، باران كوثري، اشكان خطیبي، 
فرخ نعمتي، شقايق فراهاني، ملیكا شريفي نیا، زهیرياري و بانیپال شومون از ديگر 
بازيگراني هستند كه صداپیشگي نقش هاي اصلي انیمیشن»آخرين داستان« را 

بر عهده دارند. 
به گزارش روابط عمومي اس��توديو هورخش، »آخرين داستان« از سال 89 در 
استوديو هورخش در حال ساخت اس��ت و تولید آن در نیمه دوم امسال به پايان 
مي رسد. اين انیمیش��ن به كارگرداني اشكان رهگذر در مس��یر تولید و در سال 
2013 موفق ش��د به عنوان ش��ش پروژه برتر در حال تولید جهان در جشنواره 
»انسي« فرانسه كه مهم ترين رويداد انیمیشني سالانه جهان است، معرفي شود. 
همچنین اين اثر در سال 2016 به دعوت جشنواره انسي در بازار فیلم جشنواره 
بین المللي كن، به عنوان يكي از چهار انیمیش��ن س��ینمايي برتر در حال تولید 

جهان معرفي شد.

    محمدصادق عابديني
مؤسسه اي قرآني در كشورمان ميزبان قرآن آموزاني از ديگر 
كشورهاي مسلمان و غيرمسلمان اس�ت كه براي آموزش 
و حفظ قرآن كريم، ايران را انتخ�اب كرده اند. اين موفقيت 
قرآني در حالي به دست آمده اس�ت كه برخي از دولت هاي 
عربي با سرمايه گذاري و راه اندازي مؤسساتي به ظاهر قرآني 
سعي در تبليغ فرهنگ وهابي و تفكيري دارند. حجت الاسام 
عليرضا شاهسوني، مدير مؤسس�ه بيت الاحزان كه در راه 
گسترش فرهنگ قرآني نه تنها از داخل كشور بلكه از ديگر 
نقاط جهان ميزبان قرآن آموزان است، در گفت و گو با »جوان« 
درباره فعاليت هاي اين مؤسسه توضيحاتي را ارائه داده است. 
فعاليت مؤسسه »بيت الاحزان« از چه زماني آغاز 

شد و در چه حوزه هايي فعاليت دارد؟
مؤسسه قرآني بیت الاحزان از سال 75 فعالیتش را در روستاي 
»ماهفرخان« شهرس��تان اس��تهبان آغاز كرد، در اوايل هم با 
مشكلات عديده مالي روبه رو بوديم اما عزم دوستان براي فعالیت 
قرآني باعث شد كه در همان روس��تا اين مؤسسه فعالیتش را 
ادامه دهد و لبیكي باشد به نداي مقام معظم رهبري در تربیت 
حافظ قرآن و الحمدلله اكنون بیش از 160 ش��عبه مؤسسه در 
12 استان كشور فعالند و 9 شعبه »مدرسه شبانه روزي حفظ و 
تفسیر يك ساله كل قرآن كريم« در اقصي نقاط كشور در حال 

آموزش حافظ قرآن هستند. 
مدارسي كه گفتيد دروس آموزش و پرورش را نيز 

به قرآن آموزان ارائه مي دهند؟
نه، لفظ مدرسه تشابه اسمي است با مدارس آموزش و پرورش، ما 
مستقل هستیم و از آنجايي كه حفظ كل قرآن كريم در يك سال 
كار سنگیني است، قرآن آموزان بايد يك سال از مدارس آموزش 
و پرورش مرخصي بگیرند و صرفاً در اين مدارس به حفظ قرآن 
و معارف قرآني بپردازند. علاوه بر اين 100 مهد كودك قرآني در 

سراسر كشور داريم و جشنواره هاي قرآني برگزار مي كنیم. 
»بيت الاحزان« در آموزش قرآن آموزان و حافظان 
غيرايراني و خارجي نيز اهتم�ام دارد، درباره اين 

بخش از فعاليت هاي مؤسسه نيز توضيح دهيد. 
مؤسسه علاوه بر پذيرش از سراسر كشور، از ديگر كشورهاي 
اسلامي و غیراسلامي نیز براي آموزش حفظ قرآن، قرآن آموز 
مي پذيرد. از كش��ورهايي مانن��د اندونزي، هند، پاكس��تان، 
افغانستان، عراق و كشورهاي آفريقايي قرآن آموز داشته ايم. 
س��ال گذش��ته نیز يك خانواده امريكاي��ي از نیويورك براي 

آموزش حفظ قرآن به اينجا آمدند و بعد از آموزش به كشورشان 
بازگشتند و اكنون در حال پیگیري راه اندازي شعبه مؤسسه 

در نیويورك هستند. 
قرآن آموزاني كه به مؤسسه مي آيند، عاوه بر حفظ 

قرآن چه آموزش هايي را مي بينند؟
ما در آموزش هايمان به دنبال ارائه سبك زندگي قرآني و اسلامي 
هستیم. همچنین تجويد، ترجمه و تا حدي تفسیر قرآن كريم نیز 
در بیت الاحزان به قرآن آموزان آموزش داده مي شود. علاقه مندان 
مي توانند از طريق سايت http: //beytolahzan. ir با مؤسسه و 

فعالیت هاي آن بیشتر آشنا شوند. 
هم اكنون شاهد اين هستيم كه مؤسساتي به عنوان 
مدارس ديني از س�وي مبلغان وهابي و تكفيري در 
برخي از كشورهاي اس�امي راه اندازي مي شود كه 
سرمايه آن را هم برخي دولت هاي عربي مي دهند، كه 
ثمره اش انحراف جوانان مسلمان و ايجاد گروه هاي 
تروريستي است، چقدر فعاليت هاي قرآني از جنس 
كاري كه در بي�ت الاحزان مي كني�د، می تواند اين 

اقدامات تكفيري ها را خنثي كند؟
همان طور كه مستحضريد، سوء برداشت ها از قرآن كريم و 
تعابیر غیرالهي كه منجر به تفكرات تكفیري مي شود، ناشي 
از آن است كه اين ملعونین، قرآن را از طريق مكتب اهل بیت 
و با تفاس��یري كه اهل بیت )ع( ارائه داده اند، ياد نمي گیرند 
و آموزش نمي دهند. از اهداف مؤسس��ه اين است كه قرآن 
را از مس��یري كه تعالیم حضرت زهرا)س( و ائمه اطهار)ع( 
است آموزش دهیم و از اين راه مانع برداشت هاي غیرالهي و 
انحرافي از قرآن كريم ش��ويم. هم اكنون هم از میان بیش از 
60 متقاضي از كشور عراق، 27 قرآن آموز شامل 22 پسر و 7 
دختر براي گذراندن دوره يك ساله حفظ قرآن، گزينش شدند 

كه به ايران و استهبان مي آيند.

مدير مؤسسه قرآني »بيت الاحزان« در گفت وگو با »جوان«:

 قرآن را در مكتب حضرت زهرا)س( آموزش مي دهيم 
تا مانع تكفيري ها شويم

    تلويون


